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PLEVNÍK-DRIENOVÉ SA POSTUPNE MODERNIZUJE
V posledných rokoch zažila obec veľký rozmach.
Centrumpostupnemodernizujú, aby ľudia v
obcimali všetko. Dbajú nielen na kultúru a
príjemný vzhľad, ale aj životné prostredie.

Práca v obci a pre obec nie je
jednoduchá, vyžaduje si
zodpovednosť, trpezlivosť
a odhodlanie. Nie je to o po-
litike, ale o dobrých a spra-
vodlivých riešeniach, ocho-
te, vzájomnej úcte a spolu-
práci.
„Naša činnosť je zameraná

hlavne na zlepšenie kvality
života a prostredia v našej
obci a plnenie úloh stanove-
ných štátom,“ povedal sta-
rosta obce Plevník-Drienové
Miroslav Kremeň.

Obec sa rýchlo rozrastá

Doba ide dopredu a aj život
v obci si vyžadujemoderni-
záciu. „V našej obci sa snaží-
me postupne vyhovieť po-
trebáma požiadavkámob-
čanov, nie všetko sa však dá
urobiť za rok či dva,“ povedal
starosta Kremeň.
Preto v obci rozbehli veľa

prospešných projektov. „Po-
sledné obdobie by som cha-
rakterizoval ako obdobie
rozvoja obce a uskutočnenia
nových projektov,“ povedal
starosta.

Všetky pozitívne veci
a nové projekty vplývajú na
rozvoj obce. „Naša obec sa
stala vyhľadávanou v oblasti
výstavby nových a kúpy
starších rodinných domov.
Tento pozitívny trendmá
vplyv aj na počet obyvateľov
obce, ktorý sa každým rokom
zvyšuje,“ dodal starosta
Kremeň.
Aj keď je Plevník-Drienové

blízkomesta a dostupnosť je
vďaka výjazdu na diaľnicu
tesne za obcou skvelá, spo-
ločenský a komunitný život
majú plnohodnotný priamo
v obci.
„Naša obec je známa aj

tým, že tu pôsobí veľa záuj-
mových združení a spolkov,
až sedemnásť. Prispievajú
výraznoumierou k rozvoju
kultúry, športu a iných akti-
vít v našej obci.“

Vynovili materskú školu

Posledné roky boli v zname-
ní veľkých projektov. „Z naj-
hlavnejších aktivít z posled-
ného obdobia spomeniem
hlavne projekt Zníženie
energetickej náročnosti ve-
rejných budov,Materská
škola a Obecný úrad Plevník-
Drienové,“ informuje sta-
rostaMiroslav Kremeň.
Projekt len nedávno do-

končili a radosťmajú deti,
ale aj ich rodičia. „Projekt
smenedávno dokončili.
Hlavnýmcieľombolo zníže-
nie energetickej náročnosti
tohto objektu.“ Spravili za-
teplenie striech, fasády, vý-
meny okien, nové vykuro-
vanie a kotolňu, novú elek-
troinštaláciu a aj vzducho-
techniku a rekuperáciu.
„Na všetky tieto práce

námbola schválená žiadosť
o nenávratný finančný prís-
pevok z fondov Európskej
únie a operačného programu
Kvalita životného prostredia
vo výške 554-tisíc eur vráta-
ne povinnej spoluúčasti ob-
ce,“ doplnil starosta.

Pridali však aj rekon-
štrukciu interiérumaterskej
školy.
„Sú to nové obklady, dlaž-

by, sanita,maľby, nátery,
ktoré obec financovala
z vlastného rozpočtu.
Pre detičky v škôlke za-

bezpečili ešte veľa ďalších
vecí.
„Samozrejme,materskú

školu sme doplnili aj o nové
interiérové vybavenie, ko-
berce, stoličky, ležadlá.“
Opravili aj školskú jedáleň,
ktorá je súčasťou objektu.
„Rozšírili sme kuchyňu
o nový konvektomat, umý-
vačku riadu a stoličky do je-
dálne, nech je už rekon-
štrukcia komplexná.“
Majú tak v centre obce ob-

jekt a areál, za ktorý sa ľudia
nemusia vôbec hanbiť, práve
naopak.

Zamerali sa aj na odpadové
hospodárstvo

V eurofondoch sa obci darilo
viackrát a prispeli aj k zlep-
šeniu životného prostredia.
„Podarilo sa námurobiť aj
zberný dvor, teda projekt
Intenzifikácia triedeného
zberu v obci Plevník-
Drienové,“ informuje sta-
rosta Kremeň.
Odpadové hospodárstvo

trápi každú obec ajmesto.
„Preto sme sa snažili hľadať
riešenia prospešné pre obec,
našich občanov, ako i život-
né prostredie. Rozhodli sme
sa vybudovať vlastný zberný
dvor,“ povedal starosta.
Reagovali na vyhlásenú

výzvu na poskytnutie nená-
vratných finančných pros-
triedkov z eurofondov.
„V roku 2017 námbola
schválená žiadosť a poskyt-
nutá dotácia vo výške 592-
tisíc eur. Projekt bol rozde-
lený na dve etapy. Prvou bola
stavba, ktorá bola hotová re-
latívne rýchlo.“
Druhou etapou bolo

strojno-technické vybave-
nie. „Tu už bolo viac problé-
mov, čo ukončenie projektu
predĺžilo o dva roky. Chvala-
bohu, všetko je už za nami
a od prvého júna tohto roka
máme zberný dvor v pre-
vádzke.“

Doplnili aj technické vy-
bavenie. „V rámci projektu
zberného dvora námbola
dodaná aj potrebná techni-
ka. Traktor s čelnýmnakla-
dačom, traktorový príves,
automobil s hydraulickou
rukou, nosič veľkoobjemo-
vých kontajnerov, drvič sta-
vebného odpadu, štiepkovač,
mobilné váhy, paletový vo-
zík s váhou a veľkoobjemové
kontajner,“ informuje sta-
rosta. Zberný dvor je otvore-
ný v stredu od 13.00 do 17.00
hodiny a v sobotu od 8.00 do
12.00 hodiny, v prípade po-
treby však občanomvychá-
dzajú v ústrety a po dohode
vedia otvoriť kedykoľvek.
„Okrem zberného dvora sa

nám z iného europrojektu
podarilo získať dotáciu na
dodanie kompostérov tak-
mer do každej domácnosti

na biologicky rozložiteľný
odpad. Verím, že realizáciou
týchto projektov sa námpo-
darí predchádzať vzniku ne-
legálnych skládok.“

Hasiči dostali úplne novú
budovu

Dlhodobýmproblémom
v obci bola nevyhovujúca
hasičská zbrojnica.
Tá stojí v tesnej blízkosti

kostola a nespĺňa základné
potreby pre fungovanie dob-
rovoľného hasičského zboru
v obci. Preto sa rozhodli vy-
budovať úplne novú.
„Tento rok sme dali do

užívania aj novostavbu ha-
sičskej zbrojnice,“ povedal
Miroslav Kremeň. Počas re-
konštrukcie obecného úradu
novú budovu využili ako
svoje dočasné sídlo.
„Stará budova hasičskej

zbrojnice, stojaca v tesnej
blízkosti kostola,má za se-
bou dlhú históriu. Už v mi-
nulosti bola snaha o jej re-
konštrukciu, no keď sme si
pozreli náklady, vychádzalo

to v porovnaní s vybudova-
nímnovej zbrojnice jedna
k jednej,“ povedal starosta.
Pustili sa do výstavby.

„V budúcnosti chceme starú
budovu, ktorá narúša domi-
nanciu kostola, zbúrať
a vhodne upraviť tento
priestor.“
O konkrétnom zámere

všakmusí rozhodnúť obecné
zastupiteľstvo.
Bez potrebných finanč-

ných prostriedkov by stavba
vyrástla veľmi ťažko.
„Využili smemožnosť zís-

kať dotáciu z ministerstva
vnútra, obec dvakrát uspela,
keď získala najskôr 30-tisíc
eur a neskôr 11-tisíc eur.
Zvyšok financií na výstavbu
išiel z rozpočtu obce.“
Nová budova hasičskej

zbrojnice spĺňa všetky po-
trebné podmienky.
„Kýmv pôvodnej budove

nebola voda, kúrenie, v no-
vých priestoroch užmáme
všetko. Dole sú garáže
a miesto pre údržbu.
Na poschodímáme zasa-

dačku, kanceláriu, kuchyn-

ku, šatne a sociálne priesto-
ry. Verím, že vylepšené pod-
mienky prilákajú ďalších
záujemcov o miesto v našom
hasičskom zbore a pribudnú
námnoví hasiči a hasičky,“
uzavrel starosta.

Športový areál slúži celým
rodinám

Zamaterskou školou a obec-
nýmúradom je futbalové
ihrisko a nové detské ihris-
ko.
„Zrekonštruovali sme so-

ciálne priestory šatní
v športovomareáli, ale pri-
budla aj nová oddychová zó-
na a detské ihrisko,“ povedal
starosta Kremeň.
Práce začali ešte v januári

a pokračovali počas jari.
„Aktívne priložili ruky
k dielu aj naši futbalisti,
ktorí zvládli búracie aj príp-
ravné práce,“ doplnil Kre-
meň.
Kompletne vymenili roz-

vody studenej a teplej vody,
ktoré už boli v havarijnom
stave.

z Vcentre postavili novúhasičskú zbrojnicu.z foto: (DM)

z Staré kúpaliskoprerobili namodernédetské ihrisko.z foto: (DM)

ŠKOLA OSLÁVILA 90 ROKOV
Základná škola v obcimá bohatú históriu. Deväť tried navštevuje
140 žiakov.Majú aj pamätnú izbu spisovateľa Dominika Tatarku.

V tomto školskom roku si
naša škola pripomína 90 ro-
kov svojej existencie.
Dňa 28. októbra 1930 prešli

jej bránami prví žiaci. Výro-
čie školy je príležitosťou na
to, aby sme si pripomenuli
jej základné poslanie, po-
skytovať našim žiakom zá-
kladné vzdelanie, vyzbrojiť
ich vedomosťami a zručnos-
ťami, ktoré sa stanú pevným
základom, na ktorommôžu
bez obáv stavať v ďalšej
príprave na povolanie a dob-
re sa uplatniť v živote.
Toto naše poslanie 90 ro-

kov zodpovedne plníme,
z mnohých našich absol-
ventov vyrástli odborníci
v rôznych profesiách,mnohí
sa dobre uplatnili v živote,
stali sa významnými osob-
nosťami kultúrneho a spo-

ločenského života.Deväťde-
siatročná história našej ško-
ly je naplnená skromnou, ale
pritom zodpovednou a uš-
ľachtilou prácoumnohých
pedagogických i nepedago-
gických zamestnancov, ktorí
svedomito a zodpovedne vy-
konávali svoju prácu, stali sa
súčasťou školy a tvorili jej
dejiny. S láskou a trpezlivos-
ťou vštepovali žiakom zá-
klady vied a vychovávali
z nich dobrých ľudí.
V nespočetných činnos-

tiach, často na úkor vlastné-
ho voľného času i svojich ro-
dín, tvarovali ich osobnosti
a charaktery, vytvárali dobrý
vzťah k škole, dedine i svojej
vlasti.My, ich nasledovníci,
chcemenapredovať úspešne
ďalej a plniť ciele, ktoré sme
si vytýčili do budúcnosti.

Veríme, že s pomocou zria-
ďovateľa, obce, a našich
nadriadených orgánov tieto
ciele naplníme. Pri príleži-
tosti tohto krásneho výročia
chcemvyjadriť poďakovanie
všetkým tým, ktorí sa
akýmkoľvek spôsoboma na
akomkoľvek poste zaslúžili
o dobrémeno našej školy.
ŠKOLE, jubilantke, želám

do ďalších rokov veľa dob-
rých a usilovných žiakov,
zanietených učiteľov, obeta-
vých rodičov, lepšie finančné
zabezpečenie, pochopenie
a pomoc kompetentných pri
riešení jej problémov, všet-
kýmpevné zdravie, veľa tr-
pezlivosti a životného opti-
mizmu.

z PaedDr.Dagmara
Smataníková,

riaditeľka školy

z Základná škola v obci oslávila deväťdesiate výročie.z foto: (DM)

„Dochádzalo k častýmporu-
chám. Položili aj nové dlažby
a obklady, sociálne zariade-
nia boli vybavené nanovo,“
povedal starosta. Z vlastných
zdrojov investovali aj do re-
konštrukcie interiéru. Pri-
budol tiež bufet.
„Podarilo sa námopraviť

a zlepšiť podmienky a vyba-
venie tohto objektu, ktorý sa
celoročne využíva na rôzne
akcie,“ dodal Kremeň.

Kúpalisko našlo lepšie
využitie

V športovomareáli sa na-
chádzalo aj roky nevyužíva-
né kúpalisko, ktoré bolo
v havarijnom stave. „Dnes
má už viacero ľudí doma svoj
bazén. Ak by sme tam chceli
prilákať ľudí, bez atrakcií,
toboganu, ale hlavne teplej
vody by tamasi ľudia ne-
chodili.“
Pre oplotenú plochu

v centre obce v športovom
areáli tak našli lepšie využi-
tie.
„Po celkovej úprave okolia

a spevnení dopadových
plôch a chodníkov sme tu

vybudovali preliezačky
a hojdačky pre deti, na ktoré
sa nám tiež podarilo získať
dotáciu,“ informuje starosta.
Pribudlo aj pieskovisko
a nové lavičky, odpadové ko-
še, doplnili verejné osvetle-
nie a a tiežmnožstvo zelene.
„Kýmkúpalisko by slúžilo

iba dva-trimesiace v roku,
oddychovú zónumôžu vy-
užívať všetky vekové kate-
górie počas celého roka.
Takmer nikdy nezíva práz-
dnotou, chodia sem rodičia
s deťmi a hrávajú sa tu aj deti
z materskej škôlky, čo nás
veľmi teší,“ povedal starosta.

Rekonštrukciou prešla aj
základná škola

V rokoch 2016 až 2017 prešla
rekonštrukciou aj škola,
ktorá tento rok oslavuje 90.
výročie svojho vzniku. Uro-
bila sa komplexná výmena
elektroinštalácie, zateplenie
fasád a striech všetkých
školských objektov a tiež
úprava a náter strešnej kry-
tiny. Tieto práce tiež pris-
pievajú k zníženiu energe-
tickej náročnosti objektov
školy. „Mám radosť z toho, že

sa námpostupne darímo-
dernizovať objekty v správe
obce. Naším snom je ešte
vybudovanie telocvične,
ktorá základnej škole veľmi
chýba,“ povedal Kremeň

Je to tímová práca

„Ako starosta obce by som sa
chcel zo srdca poďakovať
obecnému zastupiteľstvu,
zamestnancomobecného
úradu,materskej a základnej
školy, všetkýmobetavým
občanom, podnikateľom
a záujmovým združeniam,
ktorí doteraz pomohli a po-
máhajú obci a prispeli tak
k jej rozvoju.
Úprimne ďakujemvšet-

kým, ktorí reprezentujú na-
šu obec nielen doma, ale aj
v zahraničí. Nemusíme sa
hanbiť za to, že žijeme v tejto
obci. Veď naša obecmá vý-
bornú polohu, nádhernú
prírodu, svoju históriu
a kultúru, vybudovanú in-
fraštruktúru. Koná sa tu
množstvo podujatí a v ne-
poslednom rade tu žijú ši-
kovní a dobrí ľudia.

z Miroslav Kremeň,
starosta obce Plevník-Drienové

História obce siaha do štrnásteho storočia

Prvá písomná zmienka o obci Plevník je z roku 1354 a o obci Drienové z roku 1458. Do ro-
ku 1952 obe obce boli samostatné. Hranicu tvorí potokDrienovka. Podhorskou častou
obce jemiestna časť Dolina. V histórii sa obe obce spomínajú ako poddanské, ktoré pre-
važne patrili pod Považskobystrické panstvo. Stred obce Plevník sa od 18. storočia vyvíjal
pri drevenomkostolíku postavenomv roku 1793, zasvätenom sv. Jánovi Krstiteľovi a sv.
Martinovi. Obec Drienovémala historické centrumpri kaplnke postavenej v roku 1673,
zasvätenej PanneMárii. Plevník sa vyvíjal ako poddanská obec s poľnohospodárskym
zameraním. V roku 1546 bolo v Plevníku 8 poddanských domov a dva domy libertínov,
teda slobodných. Obecmala richtára, obecného pastiera a patrilamedzi väčšie.Mala aj
sladovníka, čo znamenalo, žemala právo variť pivo. Od roku 1559 obec už evidovalamená
richtárov. Rozvoj obce bol zrejmý, pretože už v roku 1598mala 27 domov s početnými ro-
dinami. Naproti tomu obec Drienovémala postupom času viac slobodných obyvateľov
ako poddaných, ktorí sa zameriavali na remeslá. Od 15. storočia sa obec rozvíjala najmä
vďaka svojej ideálnej polohe. Cesta pozdĺž toku Váhu bola známa aj ako obchodná.

FAKTY

ORGANIZUJÚ MEDZINÁRODNÚ LITERÁRNU SÚŤAŽ
V súčasnosti je Základná
škola Dominika Tatarku pl-
noorganizovaná škola s de-
viatimi triedami a dvomi
oddeleniami ŠKD.
V škole pracuje štrnásť

pedagogických zamestnan-
cov, vedenie školy, učitelia,
špeciálny pedagóg, kaplán,
tri vychovávateľky a traja
nepedagogickí zamestnanci.
Školu navštevuje 140 žiakov,
z toho šesť žiakov študuje
v zahraničí.
I keď vyhovieť každému sa

jednoducho nedá, našou
snahou je, aby rodičia boli so
školou spokojní a deti sa
v nej cítili bezpečne a dobre.
U nás sa vzdelávajú nielen
naši žiaci, ale aj učitelia.
Pre žiakov pripravujeme

každý deň školskú a mimo-
školskú činnosť.
V škole pracujú krúžky

vzdelávacieho, športového aj
umeleckého zamerania. Dl-
hé roky spolupracujeme so
Základnou umeleckou ško-
loumanželov Kardošovcov,
ktorí u nás vyučujú hru na
keyboard a v tomto škol-
skom roku otvárame taneč-
nú pohybovú prípravu pre
mladších aj starších žiakov.
Každoročne robíme veľmi

veľa aktivít. Žiaci sa zúčast-
ňujú predmetových olym-
piád, športových a umelec-

kých súťaží, výchovných
koncertov, bábkových diva-
diel, exkurzií a výletov.
Uskutočňujeme besedy
s odborníkmi, zapájame sa
do projektov, spolupracuje-
me s obcou i s miestnymi
organizáciami, pri význam-
ných výročiach pripravuje-
me kultúrne programy.
Každoročne organizujeme

užmedzinárodnú literárnu
súťaž premladé talenty žia-
kov základných škôl i pre
staršiu generáciu O cenu
Dominika Tatarku, kde sa
zapájajú práce z Českej re-

publiky, Paríža aj Chorvát-
ska. Svoje kvality každoroč-
ne prezentujemena verej-
nosti a na záver školského
roka oceňujemenajúspeš-
nejších žiakov na slávnost-
nej akadémii, ktorá je vyvr-
cholenímkaždého školského
roka.
Cieľomvedenia Základnej

školy Dominika Tatarku je
budovať organizáciu s vyso-
kou kultúrou a dobrou pra-
covnou klímou pre žiakov,
učiteľov, ale aj rodičov a os-
tatných spoluobčanov.

z (RPB)

z Súčasťou školy je aj Pamätná izbaDominika Tatarku.z foto: (DM)

z Deti sa tešia z novýchpriestorov aj vybavenia učební.z foto: (DM)


